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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 8. oktober 2013 stil-
let følgende spørgsmål nr. 30 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyg-
gelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie 
Løhde (V).

Spørgsmål nr. 30:
”Er ministeren enig med Alkohol og Samfund, der i deres ”alkoholpolitiske ap-
pel” skriver: ”Det foreslås samtidig, at det gøres muligt at anvende betegnel-
sen alkoholfri øl på produkter med en styrke på op til 0,5 % imod 0,1 % i dag. 
Dette vil bringe os på linje med Sverige og bidrage til at udvikle et marked for 
velsmagende øl med næsten ingen alkohol. Et sådant marked findes i mange 
andre lande”?”

Svar:
Jeg kan bekræfte, at Foreningen Alkohol og Samfund i sin alkoholpolitiske ap-
pel anbefaler, at det gøres muligt at anvende betegnelsen ”alkoholfri” på øl 
med en styrke på op til 0,5 % alkohol imod den gældende grænse for alkohol-
indhold på 0,1 %. 

En sådan ændring vil efter Alkohol og Samfunds opfattelse bringe de danske 
regler på linje med de svenske og således bidrage til at udvikle et marked for 
velsmagende øl med næsten ingen alkohol. Foreningen anfører, at et sådant 
marked findes i mange andre lande.

Jeg er for så vidt enig i foreningens synspunkt om, at et større udvalg af vel-
smagende alkoholsvage produkter på markedet vil kunne give mange menne-
sker en anledning til at vælge sådanne drikke frem for almindelige øl, og at 
sådanne valg samlet set ville kunne bidrage til at nedsætte danskernes forbrug 
af alkohol. 

Der er således helt klare sundhedsmæssige fordele ved at fremme alkohol-
svage produkter på bekostning af stærkere alkoholprodukter. 

Med venlig hilsen
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